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Chiritoiu: Vom analiza cu atentie trei operatiuni economice ce urmeaza sa aiba loc

în acest an 

Concentrarile economice sunt, în  general, benefice pentru functia economiei, iar în acest an ne vom uita  cu

atentie la trei operatiuni ce urmeaza sa aiba loc pe zona bancara, în  comertul alimentar, respectiv în

telecomunicatii, a declarat, marti, la  o conferinta de specialitate, presedintele Consiliului Concurentei, 

Bogdan Chiritoiu. 

"De obicei, concentrarile economice n-au fost foarte preocupante pentru  noi. Continui sa cred ca multe din pietele

noastre sunt prea fragmentate  si le prinde bine o concentrare, deci sa avem mai putini jucatori, mai  mari, mai

eficienti, capabili sa concureze pe piata nationala si pe  piata internationala, sa ofere servicii si produse mai bune si

mai  ieftine. Concentrarile sunt, în general, benefice pentru functia  economiei, dar sunt si piete în care deja gradul

de concentrare a ajuns  destul de mare. Ne vom uita cu atentie la operatiunile de pe piata  bancara. Cel putin din

ceea ce se vehiculeaza în presa, ne asteptam la  un numar de trei operatiuni, pe care le vom analiza în urmatoarele

luni.  Avem o concentrare foarte mare pe piata de comert alimentar - o  încercare a Mega Image de a cumpara de a

cumpara Profi. Şi aici o vom  analiza cu atentie, fiind probabil cea mai importanta concentrare a  anului, cel putin

din ce stim în momentul de fata. De asemenea, avem  ramasa de anul trecut încercarea Deutsche Telekom de a-si

vinde firma  din România. Vom vedea cum o va vinde, în ce conditii. În functie de  cine cumpara, vom vedea cine

analizeaza, daca este atributul nostru sau  atributul Comisiei Europene. În orice caz, e o sansa foarte mare sa ne 

mutam la patru jucatori de piata de telefonie mobila, la trei jucatori.  Nu e automat o tragedie, dar e o schimbare

importanta va trebui  analizata", a mentionat Chiritoiu.

Acesta a adaugat ca, desi zona de digital este foarte importanta la  nivel european, pentru Consiliul Concurentei

din România "digitalul nu a  fost printre prioritatile noastre".

"Digitalul e foarte important la nivel european. Comisia investeste  foarte multe resurse pe zona asta. Eu, în

general rezist presiunii de a  face lucrurile doar pentru ca sunt la moda. Digitalul nu a fost printre  prioritatile

noastre, dar evident ca este o parte importanta a  economiei. Anul trecut, am deschis un caz împotriva Apple,

alaturi de  alte cinci state-membre si avem un caz deschis împotriva Sony legat de  accesul a consolele lor,

PlayStayion. E o zona de activitate noua,  interesanta, dar care nu va deveni prioritara, pentru ca trebuie sa ne 

ocupam de lucrurile care afecteaza economia noastra româneasca, dar si  în România zona aceasta digitala devine

din ce în ce mai importanta si  alocam atentie", a subliniat seful autoritatii de concurenta.
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